

Certificate

of Scholarship

Marco Rieckmann

was awarded a scholarship for his doctorate from the Heinrich-Böll-Foundation from September 2007 until August 2009.

The scholarship is granted for outstanding academic achievements and concurrent socio-political engagement. It is expected that the scholarship holder purposefully pursues his doctorate and assumes social responsibility.

The scholarship is supplemented by a programme which supports the scholarship holders' personal and professional development, provides interdisciplinary forums of discussion, and facilitates the enhancement of core skills as well as the ability of self-organization.



Berlin, 31.08.2009

Dr. Ulla Siebert, Director of the Scholarship Department

The Heinrich-Böll-Foundation is the Green political foundation. We see ourselves as a think tank and part of the globally active Green political network which now includes more than 2.000 alumni and 750 current scholarship holders. We are based in the Federal Republic of Germany, yet we are an international actor in both ideal and practical terms. Our main tenets are ecology and sustainability, democracy and human rights, self-determination and justice. We place emphasis on gender democracy, social emancipation and equal rights for women and men. We are also committed to equal rights and participation for cultural and ethnic minorities. Our namesake, the writer and Nobel Prize laureate Heinrich Böll, personifies the values we stand for: defence of freedom, civic courage, tolerance, open debate, and the valuation of art and culture.

Zertifikat

über die Förderung als Stipendiat

Marco Rieckmann

wurde von der Heinrich-Böll-Stiftung mit einem Promotionsstipendium im Zeitraum von September 2007 bis August 2009 gefördert.

Das Stipendium wird wegen hervorragender Leistungen in Schule und Studium bei gleichzeitigem gesellschaftspolitischem Engagement **vergeben** und ist mit den Erwartungen verbunden, das Studium/die Promotion **zielgerichtet** zu verfolgen und gesellschaftliche Verantwortung zu übernehmen.

Das Stipendium wird von einem ideellen Förderprogramm **begleitet**, das die Stipendiatinnen und Stipendiaten insbesondere in ihrer **persönlichen und fachlichen** Entwicklung unterstützt, ihnen interdisziplinäre Diskussionsmöglichkeiten **bietet**, den Ausbau von Schlüsselqualifikationen ermöglicht sowie die Fähigkeit zur Selbstorganisation fördert.



Berlin, 31.08.2009

Dr. Ulla Siebert, Leiterin Studienwerk

Die **Heinrich-Böll-Stiftung** ist die grüne politische Stiftung. Wir verstehen uns als Ideenagentur und als Teil eines weltweit aktiven grünen Politik-Netzwerks, zu dem inzwischen auch mehr als 2.000 ehemalige und 750 derzeitige Stipendiatinnen und Stipendiaten zählen. Wir arbeiten im In- und Ausland. Unsere Grundwerte sind Ökologie und Nachhaltigkeit, Demokratie und Menschenrechte, **Selbstbestimmung** und Gerechtigkeit. Wir setzen uns für Geschlechterdemokratie, für die **gesellschaftliche Emanzipation** und die Gleichberechtigung von Frauen und Männern ein. Wir engagieren uns für die **Gleichstellung** und Teilhabe kultureller und ethnischer Minderheiten. Mit unserem Namensgeber, dem Schriftsteller und Nobelpreisträger Heinrich Böll, teilen wir seine wichtigsten Anliegen: Verteidigung der Freiheit, Zivilcourage, **streitbare** Toleranz und die Wertschätzung von Kunst und Kultur.